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محقق نشدن وعده هاي 14 ساله مسئولان خوزستاني

متروي اهواز در ايستگاه وعده ها متوقف شد
مدي�ر كل گم�ركات اس�تان مرك�زي از        مركزي 
صادرات 130 هزار و 134 تن كالا به ارزش 
105 ميليون و 770 هزار و 621 دلار در سه ماهه نخست سال جاري 
از گم�ركات اي�ن اس�تان ب�ه خ�ارج از كش�ور خب�ر داد. 
مهدي ميراشرفي مقصد اين كالاهاي صادراتي را كشورهاي افغانستان، 
آذربايجان، مصر، هند، تركيه، تركمنستان، فدراسيون روسيه، پاكستان، 
عراق، گرجستان، ارمنستان، سوريه، فرانسه، ايتاليا و روماني اعلام كرد.  
مدير كل گمركات استان مركزي عمده كالا هاي صادر شده در اين مدت 
را انواع گل هاي آپارتماني، ماهيان زنده زينتي و لوازم آكواريوم، گاز سي 
فوركات، دكل انتقال نيرو، ش��مش روي، انواع شيش��ه و آينه، سيلندر 
خالي، كيسه فريزر، شمش آلومينيوم، انواع محصولات شيميايي، كاشي 
و سراميك، انواع عايق هاي حرارتي و رطوبتي، كشمش، سنگ ساختماني 
كارشده، انواع لوله، كود شيميايي، رنگ صنعتي، سيمان، عسل و كمباين 
عنوان كرد.  ميراشرفي افزود: همچنين در اين مدت 26 هزار و 394 تن 
انواع كالا به ارزش 56 ميليون و 565 هزار و 842 دلار به استان مركزي 
وارد ش��ده است كه نس��بت به مدت مشابه س��ال قبل از آن 45 درصد 
افزايش يافته است.  وي لامپ كم مصرف، نخ شيشه اي صنعتي، قطعات 
ماشين لباسشويي، ورق آهن سرد نورد، پلي پروپيلن، دستگاه جوشكاري، 
پنبه، جرثقيل تاشو، گريد و پانچ، فويل روي، كائوچوي مصنوعي و گاز 

مايع را عمده ترين كالاهاي وارد شده به اين استان اعلام كرد. 

 راه اندازي مركز سي تي اسكن 
بيمارستان  فيروزآبادي شهرري    

وزير بهداشت، درمان و آموزش پزشكي از      تهران
افتتاح مركز س�ي تي اس�كن بيمارستان 
فيروزآب�ادي شهرس�تان ري در آين�ده نزدي�ك خب�ر داد. 
سيدحسن هاشمي قاضي زاده در جريان سفر به شهرستان ري و بازديد 
از مراكز بهداشتي، درماني و اورژانسي جنوب تهران گفت: بيمارستان 
فيروز آبادي با بي��ش از 90 س��ال قدمت، همچنان خدمات مناس��ب 
بهداشتي و درماني را به ش��هروندان ارائه مي كند.  وي افزود: در همين 
ارتباط براي خدمت رساني بهينه به مردم مقرر شد مركز سي تي اسكن 
بيمارستان فيروزآبادي هرچه س��ريع تر راه اندازي و مورد بهره برداري 
قرار گيرد.  هاشمي قاضي زاده ادامه داد: خدمت رساني بهينه و مطلوب 
بهداش��تي و درماني از دغدغه هاي اصلي دولت است كه در اين زمينه 
مشكلاتي از جمله كمبود پرس��تار و تخت در بيمارس��تان ها و مراكز 
درماني كش��ور وجود دارد.  وزير بهداش��ت، درمان و آموزش پزشكي 
در خصوص تأمين و توسعه زيرس��اخت هاي بهداشتي شهرستان ري 
گفت: بيمارستان هاي فيروزآبادي و شهداي هفتم تير شهرستان ري 
نياز به بازسازي اساسي دارند كه اين مهم بايد از طريق سرمايه گذاري و 

مشاركت بخش خصوصي و خيرين انجام شود.

رئيس ش�وراي اسلامي ش�هر شيراز     فارس
دلار ميلي�ون   450 تصوي�ب   از 
 فاينان�س ب�راي خ�ط دوم قط�ار ش�هري ش�يراز خب�ر داد. 
غلام مهدي حقدل، از تصويب 450 ميليون دلار فاينانس براي خط دو قطار 
شهري ش��يراز خبر داد و گفت: در اين زمينه با يك شركت بزرگ چيني 
مذاكره شده است و نزديك به يك سال طول مي كشد تا به نتيجه برسد.  وي 
با بيان اينكه خط دو قطار شهري شيراز از شهرك بهارستان)ميانرود( آغاز 
شده و پس از عبور از ميدان بسيج و ميدان آزادي تا كلبه سعدي شيراز ادامه 
دارد، افزود: براي افزايش خط سه قطار شهري شيراز به طول 10 كيلومتر به 
امتداد خط يك برنامه ريزي مي شود.  رئيس شوراي اسلامي شهر شيراز با 
اشاره به اينكه جمعيت شهر شيراز در حال افزايش است و شهر به سمت غرب 
گسترش يافته و شهرك هاي جديدي به آن افزوده شده است، گفت: خط 
سه قطار شهري شيراز نياز اين شهر است و در صورت موافقت دولت ساخت 
اين خط نيز در دستور كار قرار مي گيرد.  حقدل گفت: با توجه به اينكه خط 
سه نياز به حفاري ندارد و عمليات س��اخت روي زمين كار مي شود، زمان 
زيادي براي ساخت صرف نمي شود.  وي افزود: خط سه قطار شهري شيراز 
به خط يك متصل مي شود و شهرك هاي غرب شيراز را به خط يك متصل 
مي كند.  رئيس شوراي اسلامي شهر شيراز گفت: پيمانكار اين پروژه قرارگاه 
خاتم الانبيا است كه بر اساس قرارداد معادل 500 ميليارد تومان فاينانس 

كار كرده و به ازاي آن زمين و مجوز دريافت مي كند.     

نصب ۳ برج شناور در سد يامچي اردبيل 
    اردبيل در حال حاضر سه برج شناور كه چهارمين 
برج نيز در حال راه ان�دازي و نصب بوده با 
اعتباري بالغ بر 8/5 ميليارد تومان در سد يامچي اردبيل نصب شده است. 
فرماندار شهرستان اردبيل گفت: در حال حاضر سه برج شناور كه چهارمين 
برج نيز در حال راه اندازي و نصب بوده با اعتباري بالغ بر 8/5 ميليارد تومان 
و با هدف برداشت آب از بالا دست سد يامچي در فصل گرما و جلوگيري 
از مشكلات بدبو و بد مزه بودن آب شرب نصب شده است.  جواد زنجاني 
افزود: اين شناورها كه كار ارزشمندي از سوي شركت آب منطقه اي است 
بايد با نظارت كار كند و با زون بندي انجام ش��ده مشكلي براي آب شرب 
وجود نخواهد داشت.  زنجاني در بازديد از مراحل ساخت سيستم آبگيري 
صيقلي از سد گفت: با راه اندازي اين سيستم آبگيري صيقلي از سد كيفيت 
آب بهبود پيدا مي يابد كه اين كارها انجام شده و بايد تسريع يابد.  رئيس 
شوراي سلامت شهرستان اردبيل در مورد تصفيه خانه آب شرب اردبيل 
گفت: آب شرب اردبيل مشكلي از نظر بهداشتي و سلامتي ندارد و بايد با 
ادامه اين روند در راستاي بهبود هرچه بيشتر كمي و كيفي آب تلاش كنيم.  
وي افزود: اين تصفيه خانه آب ش��رب اردبيل با ظرفيت يك هزار و 200 
ليتر در ثانيه در سال 87 با اعتباري بالغ بر 15 ميليارد تومان در راستاي 
تصفيه آب شرب اردبيل افتتاح شده و هم اكنون در حال بهره برداري است. 

  سنگ بزرگ مشكلات مالي پيش پاي پروژه 
اجراي پروژه متروي اهواز از سال 84 به طور رسمي 
آغاز شد. در ابتدا پيمانكار طرح شركت كيسون بود كه 
در ادامه به صورت مشاركتي با شركت چيني نورينكو 
اجراي پروژه را بر عهده گرفتند؛ پروژه اي كه از همان 
آغاز كار با مشكل مالي و تأمين بودجه مواجه شد و تا 
به امروز نيز اين مشكل همچنان پابرجاست. در اين 
پروژه مسئله فاينانس و تأمين بودجه تا جايي پيش 
رفت كه مسئولان اهوازي دست به دامن دولت جديد 
شدند و در دو سال گذشته براي حل اين مشكل كمك 
خواستند. طبق گفته مديرعامل سازمان قطار شهري 
اهواز براي حل مش��كل اعتبار ارزي پروژه هاي قطار 
شهري در كش��ور بايد اقدامي صورت بگيرد تا دولت 
همه سهم فاينانس را خود بپذيرد.  عباس هلاكويي 
در اين مورد مي گويد: از مجموع اعتبار ارزي در نظر 
گرفته شده، 50 درصد سهم دولت و 50 درصد سهم 
شهرداري هاست كه با پذيرفتن 100 درصد اعتبارات 
توسط دولت، بي ش��ك مي توان 60 تا 70 درصد كار 
مترو را به پايان رساند. با اينكه ميزان فاينانس 500 
ميليون دلار است اما با اين پذيرش دولت مي توان با 40 
تا 50 ميليون دلار حداقل فاز نخست مترو را راه اندازي 
كرد.  وي ادامه مي دهد: طبق دستور رئيس جمهور و 
تصويب شوراي اقتصادي؛ بانك ها تأمين 385 ميليون 
دلار فاينانس قطار شهري اهواز را متعهد شدند اما پس 
از مدتي برخي از اين بانك ها از اجراي تعهد خود سر 
باز زدند و انصراف دادند. همين مسئله خود مشكلات 
جديدي را به وجود آورد.  در واقع از سال 88 تا كنون 
تأمين اعتبارات قطار شهري اهواز بر خلاف تعهدات 
مكتوب، از طريق فاينانس تأمين نشده و مشكلاتي 

چون عدم پرداخت حقوق به كارگران و ديگر پرسنل 
اين پروژه، كار را به تعطيلي كشانده است. 

  وعده پشت وعده!
 قرار بود مردم اهواز س��ال 90 از مترو براي تردد در 
سطح شهر استفاده كنند اما هرچه گذشت خبري از 
افتتاح اين پروژه شنيده نشد تا اينكه در همان سال 
محمد رويانيان مديرعامل سابق شركت حمل و نقل 
ريلي كشور در بازديد از پروژه اعلام كرد با توجه به 
پيشرفت فيزيكي پروژه قطار شهري اهواز و سرعت 
آن، اهوازي ها مي توانند فروردين  ماه سال 93 سوار 
مترو شوند كه البته بايد تلاش شود اين زمان كاهش 
يابد و متروي اهواز هرچه زودتر به بهره برداري برسد.  

طبق قرار اين پروژه با همكاري دولت و ش��هرداري 
اهواز بايد تا س��ال 93 به اتمام مي رسيد اما ابتداي 
س��ال 92 هلاكويي از افتتاح متروي اه��واز بعد از 
ش��هريور 92 خبر داد و اين افتتاح زودهنگام روزنه 
اميدي را دل اهوازي ها نش��اند.  مديرعامل سازمان 
قطار شهري اهواز در آن زمان اعلام كرد: نازك كاري 
ايستگاه هاي قطار ش��هري اهواز آغاز شده و پس از 
آن نيز ريل گذاري انجام خواهد ش��د، ولي زمان به 
بهره برداري رسيدن خطوط قطارشهري به تحويل 
دادن قطارها از سوي وزارت كشور بستگي دارد. طبق 
گزارش ها، يك ست)شامل پنج واگن( از اين قطارها 
پس از شيراز و اصفهان به متروي اهواز تحويل داده 

خواهد شد تا خط آزمايشي راه اندازي شود، بنابراين 
راه اندازي متروي اهواز به بعد از تحويل قطارها موكول 

خواهد شد. يعني نهايتا تا شهريور92!
 اين در حالي است كه حتي در سال 93 هم از فعاليت 
مترو خبري نشد، تا اينكه بالاخره مديرعامل سازمان 
قطار شهري اهواز بار ديگر همكاري نكردن بانك ها 
به علت نگراني از عدم بازگش��ت اعتبارات توس��ط 
شهرداري را به عنوان دليل تعلل در افتتاح اين پروژه 
عنوان كرد و گفت: در صورت تأمين فاينانس، متروي 

اهواز سال 94 به بهره برداري مي رسد. 
  آخرين ايستگاه قول و قرارها! 

انتظار مي رفت پروژه طولاني مدت متروي اهواز در 
سال 94 به پايان برسد و حداقل خط يك آن راه اندازي 
شود اما گويا همچنان اين ناهماهنگي ها ادامه دارد و تا 
سال آينده نيز نبايد انتظار افتتاح اين پروژه بزرگ را 
داشته باشيم. درست زماني كه همه منتظر خبرهاي 
خوش بودند، مديرعامل سازمان قطار شهري اهواز 
رسماً بيان كرد تا زماني كه تجهيزات خارجي مترو 
خريداري و نصب نش��ود، بوق قطار شهري در اهواز 
به صدا در نمي آيد.  واقعيت اين اس��ت كه حتي اگر 
ايستگاه ها ساخته ش��وند، چون تجهيزات برقي و 
مكانيكي آن خارجي است، بايد اعتبارات ارزي فعال 

شوند يا مسئله فاينانس حل شود!
 هلاكويي با اين حرف آب پاكي را روي دست همه 
ريخت و اعلام كرد مردم اهواز چندان به راه افتادن 
متروي شهرشان اميدوار نباشند.  بر اساس گفته هاي 
هلاكويي، در صورت تأمين نش��دن مناب��ع ارزي، 
گام نخست متروي اهواز امسال هم افتتاح نخواهد 
شد. دس��ت كم 50 ميليون دلار براي پايان مرحله 
اول قطارش��هري اهواز نياز اس��ت كه براي افتتاح 
اين بخش در سال جاري بايد اين اعتبار اوايل سال 
اختصاص پي��دا مي كرد كه فع��لًا پرداختي در كار 
نيست.  همچنين حفاري هاي زير رودخانه كارون 
متوقف شده است و از سه نفر از كارشناسان خارجي 
كه تجربه حفاري تونل در زير رودخانه را دارند دعوت 
شده تا در زمينه حفاري مترو در زير رودخانه كارون 
فعاليت كنند. با اين شرايط راه اندازي متروي اهواز 
تنها در گرو رفع مشكل مالي نيست، چراكه در تأمين 
واگن توسط پيمانكار و حفاري ها نيز موانعي وجود 
دارد. به دلي��ل اينكه هر چهار خط مت��رو از كارون 
عبور مي كند حفاري زير رودخانه مترو بايد با دقت و 
مطالعه بيشتري انجام شود. ناگفته نماند كه حفر هر 

كدام از خط ها سه تا چهار ماه طول مي كشد. 
  زمان نهايي در پرده ابهام!

از زمان تصويب طرح متروي اهواز تا كنون 14 سال 
مي گذرد اما مردم اهواز هنوز در حسرت افتتاح يك 
خط از اين پروژه هستند. سال هاست كه اهوازي ها در 
خيابان هاي شهر تابلوهاي مترو و ايستگاه را مي بينند 
اما كار راه اندازي متروي اين شهر تا همين حد پيش 
رفته است و هر روز مديرعامل سازمان قطار شهري 
اهواز تاريخ جديدي از افتتاح مترو اعلام مي كند. طبق 
آخرين وعده مسئولان، مرحله نخست متروي اهواز 
قرار است آبان ماه امسال به بهره برداري برسد اما هيچ 
يك از ابزارهاي لازم براي افتتاح متروي اهواز فراهم 
نيست و وعده آبان و پايان سال 94 نيز در هاله اي از 
ابهام قرار دارد. با همه اين تفاسير اين سؤال در ذهن 
به وجود مي آيد چرا با گذشت اين همه سال از متروي 
اهواز حمايت نمي شود؟ مطمئناً به جاي اينكه مردم 
اهواز براي رفت و آمدشان اين همه سوخت مصرف 
كنند، مي توانستند از مترو به سهولت استفاده كنند 
كه هم در كاهش آلودگي تأثير داشت و هم در مصرف 

انرژي صرفه جويي مي شد. 

 تجهيز اورژانس همدان 
به 40 دستگاه آمبولانس جديد 

رئيس مركز مديريت حوادث و فوريت هاي     همدان
پزش�كي اس�تان همدان از افزايش 40 
دستگاه آمبولانس جديد به ظرفيت ناوگان اورژانس همدان خبر داد. 
حبيب معصومي با اشاره به اينكه امسال پايگاه اورژانس شهري در استان 
همدان راه اندازي مي شود، گفت: اين پايگاه هاي جديد شامل پايگاه هاي 
شهري شماره 9 همدان، محور جوكار، اسلام آباد، گيان، حسن قشلاق، 
حميل آباد، دمق و آرپادره است و همچنين عمليات ساخت پايگاه هاي 
فرهنگيان، كوريجان و دمق نيز پيگيري مي ش��ود.  وي با بيان اينكه 
امسال گردهمايي مديران مناطق استان در شهرستان هاي بهار، فامنين 
و رزن برگزار مي ش��ود، افزود: تعدادي از پايگاه هاي اورژانس شهري و 
روستايي فرسوده، كانكسي و استيجاري هس��تند كه به دنبال جذب 
اعتبار براي بازسازي و مستقل كردن آنها هستيم.  رئيس مركز مديريت 
حوادث و فوريت هاي پزشكي استان همدان از برگزاري همايش پدافند 

سايبري با حضور يك هزار نفر در همدان خبر داد.

بهره برداري از كارخانه بازيافت پلاستيك 
مديرعامل سازمان مديريت پسماند        البرز
 ش�هرداري ك�رج از بهره ب�رداري

داد.  خب�ر  ك�رج  در  پلاس�تيك  بازياف�ت  كارخان�ه  از   
عليرضا رحيمي از بهره برداري از كارخانه بازيافت زباله هاي پلاستيكي 
در كرج خبر داد و گف��ت: با راه اندازي اين كارخانه دفن س��نتي اين نوع 
زباله ها متوقف مي شود.  وي با بيان اينكه اين كارخانه تا پايان سال جاري 
به بهره برداري مي رسد، افزود: در حال حاضر ردپاي مواد پلاستيكي در 
محصولات مكانيكي و الكترونيكي، تجهيزات پزشكي، كشاورزي، لوازم 
خانگي و توليدات صنعتي كاملًا مشهود و ملموس است و اخيراً در صنايع 
بس��ته بندي نيز جاي كارتن يا كاغذ را گرفته كه با ورود گسترده آن به 
زندگي شهروندي، حجم قابل توجهي از زباله ها را به خود اختصاص داده 
است.  مديرعامل سازمان مديريت پسماند شهرداري كرج افزود: با توجه 
به افزايش روزافزون جمعيت در كلانشهر 2 ميليون نفري كرج چنانچه 
تدابير مناس��بي جهت بازيافت صورت نگيرد كرج با چالش هاي مخرب 
زيست محيطي رو به رو مي ش��ود، بنابراين راه اندازي خط توليد بازيافت 
مواد پلاستيكي ضرورت انكارناپذيري بود كه تا پايان سال جاري محقق 
مي شود.  رحيمي افزود: اين كارخانه با مش��اركت بخش خصوصي و در 
راستاي پياده س��ازي مباني اقتصاد مقاومتي در اقتصاد شهري تا پايان 
س��ال جاري در مدار بهره برداري قرار مي گيرد و ضمن ايجاد درآمدهاي 
پايدار، به حفظ و توسعه محيط زيست سالم كمك مي كند و تا حد زيادي از 
دفن سنتي و بعضاً غيربهداشتي زباله ها جلوگيري خواهد كرد.  وي اظهار 
اميدواري كرد كه با راه اندازي اين كارخان��ه، حدود 50 درصد زباله هاي 

جامد كارخانه كمپوست، طي فرآيندي تبديل به سوخت مايع شوند.

پايان موفقيت آميز تعميرات پالايشگاه اول 
پارس جنوبي 

رئيس HSE پالايش�گاه اول پارس     بوشهر
جنوب�ي از تكمي�ل موفقيت آمي�ز 
تعمي�رات اساس�ي پالايش�گاه اول پ�ارس جنوب�ي خب�ر داد. 
محمود محمدي در بازديد از پالايشگاه اول پارس جنوبي گفت: تعميرات 
اساسي از مهم ترين عمليات ها در پالايشگاه ها محسوب مي شود و اجراي 
موفق اين عمليات موجبات رشد و پيشرفت چشمگير در توليد حداكثري 
گاز و افزايش بهره وري مي شود.  وي افزود: در پالايشگاه اول پارس جنوبي 
با تلاش چشمگير و بي وقفه كاركنان و مديران در زمينه تعميرات اساسي 
اقدامات خوبي انجام گرفته و اميدوار هستيم شاهد موفقيت بيشتري نيز 
باشيم.  رئيس HSE پالايش��گاه اول پارس جنوبي از انجام موفقيت آميز 
تعميرات اساسي 1394، بدون هيچ گونه حادثه ناتوان كننده در پالايشگاه فاز 
اول پارس جنوبي خبر داد.  محمدي گفت: در پيش بيني هاي صورت گرفته 
قبل از تعميرات اساسي و با برگزاري بالغ بر 18 جلسه تخصصي هماهنگي با 
حضور تمام واحدهاي پالايشگاه اول، نقاط پرريسك و تنگناهاي عملياتي و 
تعميراتي شناسايي و در راستاي بهبود عمليات تعميرات اساسي و برداشتن 
گام هاي بلند به سمت ارزش ها و دستورالعمل هايHSE ، برنامه ريزي هاي 
لازم صورت پذيرفت و همكاران با آمادگي كامل وارد بازه  تعميرات اساسي 
شدند.  وي افزود: با تعهد و تخصص همكاران مجتمع گاز پارس جنوبي و 
نظارت بيش از پيش مدير پالايشگاه و تمامي متخصصان و كارشناسان، 
تعميرات اساسي پالايشگاه با موفقيت صورت پذيرفت كه سند آن انجام 
صدور بيش از 3 هزار مجوز كار و همچنين 174 هزار نفر ساعت حجم كار 

ادارهHSE ، بدون هيچ گونه حادثه  ناتوان كننده است.

 صادرات1۳0 هزار تني كالا 
از استان مركزي به خارج از كشور 

 تصويب 450 ميليون دلار فاينانس
براي خط دوم قطار شهري شيراز

كارگاه فرآوري سنگ مرمر در كردستان راه اندازي مي شود
ب�ا توج�ه ب�ه ني�از اس�تان كردس����تان در آين�ده نزدي�ك     كردستان
كارگاه ف�رآوري س�نگ مرم�ر در ق����روه راه ان�دازي مي ش�ود. 
سرپرست مجتمع معادن شهرستان قروه در جريان بازديد خبرنگاران از معدن سنگ مرمر شوراب قروه 

گفت: معادن قروه به دليل تنوع رنگي و جنسي يكي 
از بهترين معادن س��نگ در اس��تان و سطح كشور 
است و برنامه ريزي براي بهره برداري از اين ظرفيت 
امري ضروري اس��ت.  سيد ش��هاب گوهري گفت: 
در معدن سنگ مرمر ش��وراب قروه در بستر ايجاد 
اش��تغال براي هزار و 600 نفر به صورت مس��تقيم 
و بيش از 3 هزار نفر به صورت غيرمس��تقيم فراهم 
شده است.  سيدشهاب گوهري افزود: 70 درصد از 
نيروهاي شاغل در اين معدن بومي استان و 30 درصد 
نيروهاي متخصص آن را بنا به نياز از ساير استان  ها 
تأمين مي شوند.  سرپرست مجتمع معادن قروه گفت: 
ظرفيت اسمي سالانه معدن سنگ مرمر قروه 9 هزار 

تن است و اين امر نشان از ظرفيت اين معدن براي توسعه فعاليت هاي توليدي و صنعتي است.  سيد شهاب 
گوهري ادامه داد: ذخيره كنوني معدن سنگ مرمر شوراب قروه 80 هزار تن است كه برداشت و فرآوري 
و صادرات آن در اقتصاد منطقه تاثير بسزايي دارد.  سرپرست مجتمع معادن قروه گفت: در حال حاضر به 

دليل مشكلات و تحريم  ها سنگ مرمر تنها به كشور چين صادر مي شود.

اجراي1۷پروژه عمراني با ۷۸۸ ميليارد اعتبار در ارس 
مديرعام�ل س�ازمان منطق�ه آزاد تج�اري و صنعتي ارس   آذربايجان شرقي
  از اجرايي ش�دن17 پروژه عمراني و زيربناي�ي با اعتباري 
بي����ش از 788ميلي�ارد ري�����ال در س�����طح اي�ن منطق�ه خب������ر داد. 
محس��ن خادم عرب باغي گفت: با توج��ه به لزوم 
ايجاد شرايط مطلوب براي حضور سرمايه گذاران 
در اين منطقه ب��ه دنبال اج��راي طرح هاي مهم 
عمراني و زيربنايي در ارس هس��تيم.  وي گفت: 
اجراي عمليات خاكي لوپ مياني جاده دسترسي 
به سايت توريس��م، احداث مدرس��ه 12 كلاسه 
 دكتر شريعتي جلفا و مرحله سوم احداث بزرگراه 
جلفا- مرند در راس��تاي همين رويكرد است كه 
البته بايد در اجراي چني��ن طرح هايي اين نكته 
نيز مورد توجه قرار گيرد كه سرعت اجرا منجر به 
بي توجهي به اصول ساخت وساز نشود بلكه رعايت 
دو مؤلفه دقت و س��رعت در اج��راي پروژه هاي 
عمراني منطقه آزاد ارس ضروري است.  مديرعامل منطقه آزاد ارس با بيان اينكه هم اكنون 17 پروژه 
عمراني با بيش از 788 ميليارد ريال در س��طح منطقه در حال اجراست، گفت: عمليات خاكي لوپ 
مياني جاده دسترسي به سايت توريس��م به طول پنج كيلومتر و با هزينه بيش از 30 ميليارد ريال 

توسط سازمان منطقه آزاد ارس با پيشرفت فيزيكي 80 درصدي در حال اجراست. 

رئيس ش�وراى اس�لامى ش�هر مش�هد از به 
بهره بردارى رسيدن يك هزار و 400 پروژه شهرى 
توسط شهردارى مشهد در سال جاري خبر داد. 
محس��ن انتظاري هروي گفت: امسال يك هزار 
و 400 پروژه ش��هرى توسط ش��هردارى مشهد 
به بهره ب��ردارى خواهد رس��يد كه چه��ار پروژه 
آن در منطقه 7 ش��هردارى با اعتب��ار 9 ميليارد 
و 200 ميليون تومان افتتاح ش��د.  وي با اش��اره 
ب��ه اينكه كلانش��هر مذهبى مش��هد ب��ا حضور 

25 ميليون زائ��ر در س��ال و همچنين جمعيت 
3ميليوني شايسته بهترين هاست، افزود: شوراي 
چهارم ش��ورايي منس��جم بوده كه اكثر اعضاى 
آن از ايثارگران و جانبازان تش��كيل شده است. 
رئيس شوراى اس��لامى شهر مش��هد ادامه داد: 
ش��وراي چهارم توجه ويژه اى به خدمت رس��انى 
در مناطق كم برخوردار مش��هد دارد و در س��ال 
جارى بودجه شهردارى مش��هد با 9 هزار و 200 
ميليارد تومان توس��ط شوراي ش��هر به تصويب 

رسيد كه 3 هزار ميليارد تومان به بخش خدماتي 
و عمراني و 6 هزار ميليارد تومان ديگر آن به بخش 
سرمايه گذاري تعلق گرفت.  انتظارى هروى گفت: 
رعايت معماري اس��لامي و ايراني بايد در شيوه 
ساخت وساز شهر مش��هد به يك اولويت تبديل 
شود كه البته اين موضوع در برنامه پنج ساله كشور 
نيز مورد توج��ه جدى قرار گرفته اس��ت. رئيس 
شوراى اسلامى شهر مشهد ادامه داد: در همين 
راستا ضرورى است تا مديران و مسئولان شهرى 

مشهد عزم جدي ترى داشته باشند كه البته بايد 
رعايت معمارى اسلامى و ايرانى به عنوان مطالبه 
مردم شهر و شهرداري مشهد در برنامه ششم به 
شكل كاربردى برنامه ريزي ش��ود.  وي افزود: به 
دليل اينكه اعتبارات دولت به ش��هرداري مشهد 
محدود بوده، تأمين بخش زيادى از اين اعتبارات 
و هزينه هاى اداره ش��هر بر دوش مردم است كه 
در همين راستا ش��وراي شهر مديريت جهادي و 

فرهنگي را مورد توجه قرار مى دهد. 

1400پروژه شهرى مشهد امسال افتتاح مى شود

اهواز يكي از كلانش�هرهاي ايران است كه با توجه به وسعت و پراكندگي، 
دومين شهر حاشيه نش�ين كشور محسوب مي ش�ود. در دو دهه اخير به 
دليل افزايش جمعيت و ايجاد ترافيك در معابر سطح شهر، مسئولان براي 
رهايي از مشكلات تردد س�اكنان، موضوع احداث قطار شهري را مطرح 
كردند. پروژه احداث متروي اهواز پس از هش�ت س�ال مطالعه و تحقيق 
در سال 80 به تصويب رسيد. سازمان قطار شهري اهواز و حومه ساخت و 

بهره برداري اين طرح را بر عهده گرفت و قرار بود كه تا سال ۹2، هر چهار خط 
متروي اهواز راه اندازي شود. با وعده ها و قول هايي كه مسئولان اهوازي و 
شركت حمل ونقل ريلي كشور دادند، شهروندان اين شهر گمان مي كردند 
نهايتاً تا س�ال ۹0 مي توانند از مترو براي رفت وآمد اس�تفاده كنند. البته 
روند احداث اين پروژه نه تنها در سال ۹0 به اتمام نرسيد بلكه حالا پس از 
گذشت چهار سال ديگر، هنوز پيشرفت چنداني در كار حاصل نشده است. 

فرزانه فريدوني
   گزارش يك

  خراسان رضوي

 كنارگذر شرقي شهر جيرفت 
به بهره برداري رسيد

مديركل راه و شهرسازي جنوب كرمان     كرمان
 از بهره ب�رداري از كنارگ�ذر ش�رقي 
داد.  خب�ر  كرم�ان  اس�تاندار  حض�ور  ب�ا  جيرف�ت  ش�هر 
محمد ساردويي در حاشيه سفر يكروزه استاندار كرمان به جيرفت گفت: 
براي احداث كنارگذر 2 ميليارد و 300 ميليون تومان هزينه شده است.  
مديركل راه و شهرسازي جنوب كرمان افزود: كنارگذر شرقي شهر جيرفت 
از محل اعتبارات ملي به طول چهار و نيم كيلومتر امروز به بهره  برداري رسيد.  
وي ادامه داد: نصب روشنايي مسيرنما ال  اي  دي در محور جيرفت و سه 
راهي بم و 32 مسيرنما در هر هشت دستگاه تونل مسير جيرفت سه راهي 
بم با اعتبار 200 ميليون تومان اجرا شده است.  ساردويي گفت: احداث باند 
دوم محور جيرفت به سه راهي بم از سال 90 تا 94 اعتبار به آن اختصاص 
نداده شده و در س��ال جاري اعتبار اين محور جزو پروژه هاي ملي مصوب 
شده است.  همچنين بلوار شهداي دولت شهر جيرفت در ادامه سفر استاندار 

كرمان به جنوب استان با اعتبار23 ميليارد ريال به بهره برداري رسيد. 


